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Tid och plats 
Orbaden den 18 januari 2023 kl 09:00-13:00 
 
 
Paragrafer 
§§ 704-714 
 

Beslutande 
Abdullahi Cadaani (S), Bollnäs kommun 
Mikael Löthstam, (S), Hudiksvalls kommun 
Henrik Karlström (SD), Ljusdals kommun 
Ola Wigg, (S) Nordanstigs kommun 
Andreas Högdahl (NP), Nordanstigs kommun 
Yoomi Renström (S), Ovanåkers kommun 
Andreas Kissner (KD), Ovanåkers kommun 
John-Erik Jansson (C), Söderhamns kommun 
Magnus Flyckt (S), Söderhamns kommun 

 
Övriga deltagare 
Helena Tillstrand, Bollnäs kommun 
Bengt Friberg, Hudiksvalls kommun 
Nicklas Bremefors, Ljusdals kommun 
Erik Hedlund, Nordanstigs kommun 
Marita Lindsmyr, Ovanåkers kommun 
Patrik Jakobsson, Söderhamns kommun 
Magnus Ernström, Utvecklingschef 
Linda Beigler, Varumärkesansvarig 
Kristina Westhed, EU-samordnare 

 
Utses att justera 
Ola Wigg, (S), Nordanstigs kommun 
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________________________________ 
Kristina Westhed, sekreterare 

________________________________ 
Mikael Löthstam, ordförande 

________________________________ 
Ola Wigg, justerare 
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§704 Mötets öppnande 

Mikael Löthstam hälsade alla välkomna. Mötet inleddes med en presentationsrunda, då det är en ny 
mandatperiod och många nya i Hälsingerådet.  
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§705 Val av justerande


Ola Wigg utsågs att justera dagens protokoll. 
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§706 Godkännande av dagordning


Dagordningen godkändes. 
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§707 Föregående protokoll


Föregående protokoll är justerat, distribuerat och kommer att publiceras på Hälsingerådets hemsida. 
 
En fråga kring förra mötets information från ICA-handlarna ställdes. Det förtydligades att inget 
beslut kring trygghetsöverenskommelser fattats utan detta är en fråga för respektive kommun att 
hantera på hemmaplan. 
 
Vad gäller nuläge och framtid för Hälsingerådet så planeras ett lunch-till-lunch-möte i mars månad, 
då det är för tidigt i den nya mandatperioden att diskutera detta ingående redan nu.  

Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 
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§708 Introduktion Hälsingerådet


Ordförande Mikael Löthstam gav en historisk tillbakablick kring Hälsingerådet och det arbete som 
genomförts under åren. 
 
Samverkan mellan Hälsinglands sex kommuner inleddes redan 1996, då den ideella föreningen 
grundades. Tanken med föreningen var att på frivillig basis samverka kring viktiga strategiska 
frågor i syfte att utveckla Hälsingland. Genom åren har Hälsingerådet samverkat kring en rad olika 
frågor/projekt/skrivelser/uppvaktningar, men ibland har arbetet stupat på grund av att alla 
kommuner inte varit med. Detta då rådet till en början i stadgarna skrivit in att konsensus måste 
gälla för att en fråga skulle drivas vidare i rådet.  
 
Hälsingerådet vill genom samverkan utveckla landskapet till ett attraktivt framtidsområde i Sverige 
och Europa. I rådet representeras varje kommun av kommunstyrelseordförande och 
oppositionspolitiker. Dessutom medverkar även samtliga kommuners kommunchefer.  
Konsensusprincipen är numera slopad, vilket medför att några kommuner kan samverka även om 
alla kommuner inte ställer sig bakom och ingår i samarbetet kring en specifik fråga.  

Ordförande Mikael Löthstam framförde att han ställer sig positiv till kontinuerlig utvärdering av 
den samverkan som sker inom Hälsingerådet. Kanske skulle man kunna ha återrapportering som en 
stående punkt på dagordningen, kvartalsvis eller årsvis? 
 
Kort rapport från utvecklingschef: 
Magnus Ernström arbetar sedan 1 april 2022 som utvecklingschef. I rollen ansvarar Magnus för att 
hålla ihop utvecklingskontorets arbete, skapa tillväxt. På gång är bland annat 
verksamhetsöverföring till ekonomisk förening, framtagande av projektprocess, verksamhetsplan 
2023 och arbete mot gemensam IT Hälsingland (gult). En annan fråga som är högaktuell är 
halsingland.se. Det pågår ett arbete för att se över hur sidan kan ägas, förvaltas och utvecklas 
framöver. Bland annat är ca 200 hälsingeföretag anslutna, det har upprättats ett Ambassadörsnätverk 
och en CV-databank. De anslutna företagen genererar intäkter till Hälsinglands Mediabyrå. Det 
finns ett stort behov hos företagen att fylla sina resursbehov vad gäller personal med rätt 
kompetens, men för att detta ska kunna ske krävs att de som registrerat sitt CV och visat intresse för 
att flytta till Hälsingland fångas upp snabbt. Vi måste skapa en modell som möjliggör en fungerande 
och ändamålsenlig tvåvägskommunikation.  
 
Kort rapport från varumärkesansvarig: 
Linda Beigler började sin anställning som varumärkesansvarig 1 september 2022. Linda ansvarar 
bland annat för att arbeta med varumärket Hälsingland, att fylla, saluföra och marknadsföra. Linda 
berättade vidare om det fantastiska varumärkesarbete som redan genomförts. Exempelvis 
framtagandet av sigillet, Hälsingeboken, arbetet kring ”Från besökare till bofast” mm. 
Varumärkesarbetet har varit förankrat i ett mycket gediget arbete där kommuner, näringsliv, 
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grafiker, föreningar, invånare m fl varit delaktiga. 
I det fortsatta arbetet med varumärket Hälsingland handlar det nu om att ”växla upp” och sätta 
Hälsingland än mer på kartan. Det gäller att fokusera både på de som redan finns här och de som 
ännu inte upptäckt vårt vackra landskap. Att arbeta för att få fler människor att vilja besöka 
Hälsingland, men även få fler att välja att bosätta sig i och/eller företag att etablera sin verksamhet i 
någon av Hälsinglands kommuner.  Det finns sedan länge ett grafiskt material framtaget, 
Hälsingland – kontrasternas landskap. Materialet är fritt att använda för kommuner, företag, 
organisationer m fl. 

Kort rapport från EU-samordnare:  
Kristina Westhed startade även hon sin anställning den 1 september 2022. 
I Kristinas roll som EU-samordnare ingår att verka för ett utvecklat strategiskt arbete med 
EU-/internationella frågor samt se till att Hälsingland och kommunerna skapar ett större mervärde 
av sitt EU-medlemskap, exempelvis i form av stöd till strategiskt utvecklingsarbete.  
 
Kristina informerade om att hon under hösten 2022 gjort en inventering av kommunernas EU-/
internationella arbete. Inventeringen visade i stora drag på att det saknas internationell strategi i 
samtliga kommuner och att behovet/intresset för att lära sig mer om EU är stort. 
Det finns dessutom behov av att bygga upp organisation och arbetssätt som möjliggör att 
kommunernas utvecklingsbehov/prioriteringar kan fångas upp kontinuerligt, för att kunna ansöka 
om mer EU-stöd till kommunernas och Hälsinglands strategiska utvecklingsarbete.  
Kristina kommer att arbeta fram förslag på en gemensam internationell strategi för Hälsingerådet 
som ska presenteras under 2023. Önskvärt är att kommuncheferna utser en person i respektive 
kommun som får ett uttalat ansvar och befogenheter att vara Kristinas ”dörr” in i respektive 
kommun.  

Kommuncheferna i respektive kommun har spelat en betydelsefull roll i arbetet med att utföra det 
som beslutats i Hälsingerådet.  

Ordförande  Justerande     Utdragsbestyrkande 
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§709 Stadgar för Kommunsamverkan

 
Stadgar för kommunsamverkan finns i TeamEngine. Ordförande framförde att det är bra om man 
läser på vad den ekonomiska föreningen ska arbeta med. Observera att det även finns stadgar för 
den ideella föreningen. Vi kommer dock att arbeta i den ekonomiska föreningen framöver, men den 
ideella föreningen ska finnas kvar. Om man blir vald som ledamot sitter man i bägge föreningarna.  
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§710 Ekonomisk rapport

 

Ordförande Mikael Löthstam och utvecklingschef Magnus Ernström gick tillsammans kort igenom 
ekonomin. 

Den ideella föreningen har ett överskott på ca 260 000 kr. Dessa medel kan krediteras kommunerna 
alternativt överföras till den ekonomiska föreningen, där verksamheten kommer att ligga framöver. 
Verksamheten går alltså ihop idag och det blir en liten slant över.  
 
Magnus informerade om att han inom en snar framtid kommer att besöka banken för att bland annat 
diskutera om det finns möjlighet till checkkrediter då det finns behov av detta, exempelvis för att 
klara likviditeten i projektarbete. Kanske kan en kompletterande lösning vara att en kommun i vissa 
situationer går in och agerar buffert, dvs att man ibland får ligga ute med pengar tills dess att 
projektmedlen kommer in. Magnus berättade vidare att det är viktigt att vi får kontroll på alla 
fakturor. Som det har varit hitintills kan de dyka upp fakturor som man inte ens vet vad det handlar 
om och dessutom har fakturor inte betalats i tid. 
 
För att kunna bedriva Hälsingerådets verksamhet och ett strategiskt utvecklingsarbete betalar 
respektive kommun idag 27 kr/invånare årligen. 
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§711 Beredskapsflygplats Söderhamn


John-Erik Jansson informerade om ett pågående arbete med beredskapsflygplats i Söderhamn, 
som kan vara av intresse för alla kommuner. 
 
Det har under en lägre period pågått ett arbete med flottiljen, framför allt kopplat till eventuella 
civila kriser. Kommunen har dock inget ansvar för att driva detta arbete, stöd har erhållits från bland 
annat regionen. Flyget lades ner 1997, men alla tillstånd finns kvar och området har underhållits 
genom åren. Flygplatsen skulle kunna utvecklas och vara värdefull för helikoptrar, ambulans, polis, 
försvar m fl. Helsinge Airport är nu en av sex platser som man vill utveckla för att kunna landa med 
helikoptrar. Polisen, med 2-2,5 miljoner kronor i ekonomiskt stöd från MSB, planerar för en 100 
kubik stor cistern för flygbränsle på platsen. Tanken är att man ska kunna fylla en tankbil med 
flygbränsle och forsla bort bränslet.  

Alla län ska ha denna typ av beredskapsflygplats. I länet finns tre alternativa platser: 
Fönebasen i Ljusdals kommun, Rörberg i Gävle och Helsinge Airport i Söderhamn. Ljusdal är inte 
intresserade av att utveckla Fönebasen och Rörberg vill man använda i annat syfte. Kvar återstår 
Helsinge Airport. För att Helsinge Airport ska kunna fungera som en beredskapsflygplats krävs en 
längre landningsbana, det måste gå att landa med flygplan. Med tanke på rådande säkerhetsläge och 
händelser i vår nära omvärld kan läget komma att förändras snabbt, även inom Försvarsmakten.  
När Sverige blir medlemmar i NATO kommer det att behövas fler flygplatser där man kan ta emot 
förband, material osv. Större förband i rörelse kommer dessutom att behöva mellanlanda 
någonstans. Gamla F15 skulle kunna vara mycket intressant i sammanhanget. 

Regionledningen och Länsstyrelsen är överens om att satsa på Söderhamn. Trafikverket kommer nu 
att vilja diskutera frågan och hur det ska lösas finansiellt. John-Erik Jansson föreslår att vi inväntar 
kommande diskussioner med Trafikverket och ser sen om det behövs någon mer gemensam insats. 
Ordförande Mikael Löthstam framförde att Hälsingerådet naturligtvis kommer att ge Söderhamn sitt 
fulla stöd om vi behöver göra något tillsammans. 
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§712 Verksamhetsplan 
 
Verksamhetsplan och aktivitetsplan för det fortsatta arbetet kommer att tas fram och presenteras i 
samband med Hälsingerådets möte i mars. Utvecklingskontoret har i uppgift att ta fram dessa 
dokument. 

Hälsingerådet hade tidigare planerat en studieresa till Bryssel under mars 2023, men denna resa 
skjuts på framtiden. Förhoppningsvis kommer resan att äga rum under hösten eller under våren 
2024 istället. Det är angeläget att Hälsingerådet diskuterar ihop sig kring vilka områden/frågor man 
vill fokusera på vid studiebesöket i Bryssel, så att resan skapar ett så stort mervärde som möjligt för 
Hälsingland och kommunerna. 

Hälsingerådets ideella förening blir kvar, men från och med 2023 kommer arbetet övergå till den 
ekonomiska föreningen. Det finns vissa skillnader mellan ideell och ekonomisk förening. 
Den ideella föreningen har ingen stämma, vilket den ekonomiska föreningen har. I samband med 
Hälsingerådets nästa möte i mars kommer det att genomföras stämma för den ekonomiska 
föreningen. Den ekonomiska föreningen är en egen juridisk person och ska genom stämombud utse 
ett ordinarie ombud och en ersättare från varje kommun till Hälsingerådets styrelse. Stämman ska 
även bevilja styrelsen ansvarsfrihet. Stämmoombud får inte vara samma person som sen väljs in 
som ordinarie eller ersättare i styrelsen.  
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§713 Övriga frågor

 
Den 14 februari 2023 kommer det att hållas en avstampskonferens för det fortsatta arbetet kopplat 
till projektet ”Gemensam platsutveckling Biosfärområdet Voxnadalen och Världsarvet 
Hälsingegårdar”. Konferensen äger rum på Järvsöbaden och målgrupp är politiker och 
tjänstepersoner i Hälsinglands kommuner, Region Gävleborg och Länsstyrelsen i Gävleborgs län 
samt personer med kopplingar till Biosfärområde Voxnadalen och Världsarvet Hälsingegårdar som 
deltagit i processen. Deltagarna kommer att få inspiration från forskare på Mittuniversitetet i 
Östersund, tema ”hållbarare besökare”. Under dagen kommer det dessutom att anordnas workshop 
kring hur vi tillsammans drar nytta av projektets utfall och fortsätter driva gemensam 
platsutveckling i Hälsingland. Hälsingerådet uppmanas delta vid konferensen. 

Helena Tillstrand informerade om Bollnäs kommuns arbete för att statliga arbeten till Gävleborg 
lokaliseras till Bollnäs. Det har varit en process som arbetats långsiktigt med över flera 
mandatperioder. Regeringen har inte fattat sitt beslut ännu. Bollnäs har uppvaktat civilministrar m fl 
sedan 2017. I nuläget planeras för ett möte med den nya civilministern. Bollnäs har förhoppningar 
om att Utbetalningsmyndigheten utlokaliseras till kommunen. Helena berättade att det finns en bra 
presentation om statliga jobb, som hon gärna presenterar vid Hälsingerådets möte i juni 2023. 
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§714 Mötets avslutande


Ordförande Mikael Löthstam avslutade mötet. 

Hälsingerådets nästa möte äger rum den 22-23 mars 2023. I samband med mötet kommer det även 
att hållas stämma för den ekonomiska föreningen. Utvecklingskontoret får i uppdrag att arbeta fram 
underlag för dessa dagar, som förslagsvis förläggs till Orbaden. 
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